

## Dagsorden til skolebestyrelsesmøde tirsdag den 12. september 2023 fra kl. 16.30-19.00

Afbud sendes til christian.handberg.clift@svendborg.dk senest mandag den 11. september

1. **16.30 Godkendelse af referat** – mangler SB's udtalelsen til budgethøringen.
2. **16.32 Godkendelse af dagsorden**
3. **16.35 Meddelelser**
  - a. **Formand** – refleksion efter sidste møde. Mødets placering var for tæt på et høringssvar. Præmissen for høringssvaret var meget utilstrækkeligt og utilfredsstillende. Beskeden om præmissen bør gives videre til politisk niveau. Vigtige punkter skal bare op først på dagsordenen.

- b. **Skoleledelsen** – princip om Sorg og krisehåndtering til underskrift.

Næste dialogmøde 11/10 på Rantzausminde og 2/11 (fælles dialogmøde i Bølgen i SG-huset se med rødt nedenstående besked fra kalender) . **Vi bibeholder skolebestyrelsesmødet 2/11 kl. men holder det kun fra 16.30-18:00.**

*Kære alle*

*I forbindelse med, at Børne-, Unge- og Uddannelsesudvalget har igangsat arbejdet med en ny sammenhængende børne- og ungepolitik, har de også besluttet, at de to dialogmøder på henholdsvis skole- og dagtilbudsområdet i november måned slås sammen. Det betyder, at det planlagte møde på dagtilbudsområdet den 2/11 kl. 18.30-20.30 afvikles som et fælles dialogmøde, og at mødet på skoleområdet den 30/11 aflyses. Rundvisningen og samrådsmødet på Stokkebækskolen, der var planlagt i tilknytning til mødet den 30/11, flyttes til et senere tidspunkt.*

*På det fælles dialogmøde vil I få mulighed for at give jeres bidrag til den nye børne- og ungepolitik. Det er planen, at et udkast til en ny politik sendes i høring primo 2024.*

*Mødet afholdes i "Bølgen" i Svendborg Idrætscenter, Ryttervej 70, 5700 Svendborg (på 1. salen over Svømmeland). Program og forberedelsesmateriale følger.*

Vi har desværre pt. ikke en medarbejderrepræsentant (ingen ønsker det)

- c. **Andre** – Heidi R, Helle går tidligere. Maria går 18:40

Helle deltog i cafemødet ifm. hørings svar. Mange "gode" politikersvar.

d. **Elevrådet**

Forperson: Lærke 6. årgang (genvalg) / Næstformand: Asta 5. årgang.  
Sidste års opgaver: Danmarksindsamlingen, Skrald indsamling på udeområderne på årgangene, Står for fastelavn, Cykel/gå- til og fra skole konkurrence, Deltager i Elevforum (fælleskommunalt elevråd), Deltager i bestyrelsesmøder.  
Nyt: Ønsker at lave en tur for mellemtrinnet.

#### 4. 16.50 Opstart af princip for elevrådet

**Sagsfremstilling:** Forberedende arbejde i forbindelse med princip for elevrådet. Elevrådsrepræsentanter og Merete deltager for at give os et indblik og input til hvad et princip for elevrådet skal/bør indeholde.

For at få kontinuitet i elevrådsarbejdet ønskes at formand/næstformand at det er fra 6. kl og 5. kl. At næstformanden bliver formand det efterfølgende år.

Der er et ønske om at både formand/suppleant deltager i møderne.

Mødes 1 x månedlig (gerne i ugen op til skolebestyrelsesmødet) – flere møder op til arrangementer.

Spørgsmål til elevråds rep. "Hvorfor synes I det er sjovt at være i elevrådet"? Svar: at diskutere noget, at repræsentere en holdning, at planlægge arrangementer.

Forslag: Måske kan skolebestyrelsen læse ref. fra elevrådsmøderne (evt. punkt til skolebestyrelsen)

Skolebestyrelsen ønsker at deltage i elevrådsmøderne. OBS der står ingen steder i bekendtgørelsen, at Skolebestyrelsen skal involvere sig i elevrådet.

Skolebestyrelsen ønsker ikke at lave et princip for valg af formand/næstformand. Vi skal forberede eleverne på hvad der forventes af dem. Klassens lærere skal gøre mere ud af at forklare kravene inden et valg.

OBS: Bekendtgørelsen skal med ud i dagsorden næste gang.

#### 5. 17.15 Skolebestyrelsens årshjul på Aula

**Sagsfremstilling:** Kort drøftelse og beslutningstagen omkring, at skolebestyrelsens årshjul kommer på Hjemmesiden/Aula for at synliggøre skolebestyrelsens arbejde og give forældre indblik i emner og temaer.

Det er fint – skal bare lægges op.

#### Spisning

## 6. 17.40 Vestre Skole målsætning og forretningsorden<sup>4</sup>

**Sagsfremstilling:** Vi skal have gennemgået Vestre Skoles målsætning og forretningsorden. Vi arbejder sammen i mindre grupper med henblik på at skærpe drøftelserne ift. evt. justeringer. Opsamling samlet.

Forretningsorden skal rettes til ift. "forperson" i hele dokumentet.

Per skriver et udkast til hvordan elevrådsrepræsentanterne deltager i praksis.

Punkt: suppleanterne er velkomne til at deltager i møder efter eget valg, men har ikke stemmeret (8.a)

## 7. 18.15 Tilsyn med forældremøder jf. princip nr.6.1

**Sagsfremstilling:** Hvordan får vi det udlevet i praksis? Erfaringsopsamling her år 1 efter justeringen af princippet.

Der er enighed om, at der ikke skal justeres i princippet.

Det fungerer fint på mange årgange ift. at forældrene får henvendelse fra lærerne ift. punkter.

Ledelsen tager det op på info. Møde

Vigtig at der er to møder ifm. lejrskole (ex. på 5. årg. fylder bornholmerturen hele mødet)

## 8. 18.40 Budget 24 opfølgning

**Sagsfremstilling:** CC giver en status på budget 24 efter Børn-Unge & Uddannelsesudvalgets møde, hvad er de gået videre med og hvad har de sløjft efter hørings svarene.

Der var Børne- og unge udvalgsmøde for en uge siden.

Områder er taget ud af sparekataloget: ex. FSFO-start men der mangler stadig 4,7 mill. på børne-unge området.

Det bliver sikkert rammebesparelsen der står for skud.

Linket fra børne-ungeudvalget sendes med i referatet.

<https://www.svendborg.dk/dagsorden/boerne-unge-og-uddannelsesudvalget-06-09-2023>